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Protokół Nr 43/2022/VIII 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Rady Gminy Tarnowo Podgórne 

odbytego w dniu 15 lutego 2022 roku 

 

 

Miejsce posiedzenia: online 

Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 16:06 

 

Obecni członkowie Komisji:  

Ewa Jurasz – przewodnicząca Komisji 

Tomasz Markowicz – wiceprzewodniczący Komisji 

Agnieszka Adamska – członek Komisji 

Julian Kiełczewski – członek Komisji 

Elżbieta Szymkowiak – członek Komisji 

 

Goście: 

Piotr Kaczmarek – II Zastępca Wójta  

Dorota Barełkowska – Radna Gminy 

Mateusz Borowski – Radny Gminy 

Zbigniew Wróbel – Radny Gminy 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Porządek obrad jest następujący:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Plan Rozwoju Lokalnego dla zieleni. Opracowanie wieloletniego programu zazielenienia 

Gminy w rozbiciu na poszczególne wsie. 

5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji. 

6. Omówienie projektów uchwał. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie posiedzenia.    
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1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

1. Obrady otworzyła Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki Ewa Jurasz, 

która na wstępie powitała członków Komisji oraz gości. 

2.  

3. 2. Stwierdzenie quorum. 

Radna Ewa Jurasz stwierdziła quorum wymagane do odbycia obrad. 

4.  

5. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Ewa Jurasz przedstawiła kolejność tematów w porządku obrad. 

 

4. Plan Rozwoju Lokalnego dla zieleni. Opracowanie wieloletniego programu 

zazielenienia Gminy w rozbiciu na poszczególne wsie. 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki Ewa Jurasz poprosiła II Zastępcę 

Wójta Piotra Kaczmarka o omówienie projektu programu zazielenienia Gminy. 

 

II Zastępca Wójta Piotr Kaczmarek słowem wstępu powiedział, że projekt Planu Rozwoju 

Lokalnego (PRL) terenów zielonych ma służyć do uzgodnień, aby stworzyć plan nasadzeń 

dla poszczególnych miejscowości. Dokument przedstawia zinwentaryzowane potrzeby i 

możliwości do realizacji zadań w zakresie zieleni, ujęte w nim zostały również zadania 

zgłaszane przez sołtysów. Cześć zadań w projekcie PRL dla zieleni została wyceniona, 

łączna suma środków potrzebnych do zrealizowania wycenionych inwestycji w okresie 5 lat 

to ponad 5 milionów złotych. II Zastępca Wójta zaznaczył, że działania ujęte w dokumencie 

mogą zostać zrealizowane w szerszym lub węższym zakresie albo można zrealizować 

któreś z zadań niewycenionych lub dodatkowo wskazanych przez Radnych. Realizacja 

zadań będzie uzależniona od wysokości wygospodarowanych środków w budżecie Gminy 

oraz inwestycji zatwierdzonych przez Radę Gminy. Pan Piotr Kaczmarek powiedział, że 

celem PRL-u dla zieleni powinno być uporządkowanie działań w kolejności w jakiej powinny 

być realizowane.   

 

Następnie II Zastępca Wójta Piotr Kaczmarek szczegółowo omówił inwestycje wpisane do 

projektu Planu Rozwoju Lokalnego dla zieleni zaczynając od omawiania inwestycji ponad 

lokalnych, a następnie zadań do zrealizowania w poszczególnych miejscowościach.  

 

Projekt Planu Rozwoju Lokalnego dla zieleni stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

16:11 – na posiedzenie przybyła Radna Elżbieta Szymkowiak 
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Pan Piotr Kaczmarek poinformował, że zagospodarowanie terenu przy stawie przy ul. Leśnej 

w Przeźmierowie będzie uzależnione od dofinansowania z programu „błękitno zielone 

inicjatywy” organizowanego przez Urząd Marszałkowski. II Zastępca Wójta powiedział, że w 

Sierosławiu zaplanowane jest zadanie jedynie w parku pałacowym, ponieważ w Sierosławiu 

nie ma terenów, na których można nasadzić roślinność. W Sierosławiu nie ma też pasów 

drogowych wzdłuż których byłaby możliwość przeprowadzenia nasadzeń, w przyszłości jest 

szansa, że po wybudowaniu ulicy Niedźwiedziej będzie miejsce wzdłuż pasa drogowego na 

zieleń.  

 

Radny Julian Kiełczewski powiedział, że widać dużą ilość pracy włożoną w projekt 

dokumentu oraz zaznaczył, iż nie ulega wątpliwości to, iż w PRL-u dla zieleni będą 

nanoszone zmieniany.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Jurasz zaproponowała, aby w ramach posiedzenia komisji 

pojechać do Jarocina zobaczyć sposób urządzenia parku w celu zainspirowania się 

realizowaną w Jarocinie inwestycją i wykorzystania wiedzy przy sporządzaniu koncepcji 

urządzenia Społecznego Parku w Tarnowie Podgórnym. II Zastępca Wójta powiedział, że 

można zobaczyć park oraz dodał, że urządzając gminny teren trzeba będzie zdecydować o 

wysokości środków, z uwagi na skalę terenu trzeba wziąć pod uwagę, że mniejsze sadzonki 

będą mniej kosztowne. Pan Piotr Kaczmarek dodał, że można zapytać samorządowców z 

Jarocina czy oprowadzili by członków Komisji po parku oraz omówili realizację inwestycji.  

 

Radna Elżbieta Szymkowiak powiedziała, że dokument jest dobrze przygotowany oraz 

zaznaczyła, iż jest zadowolona, że część inwestycji drogowych realizowana jest wraz z 

urządzeniem zieleni.  

 

W zawiązku z pytaniami Radnej Doroty Barełkowskiej, II Zastępca Wójta poinformował, że 

Rada Gminy powinna wybrać najważniejsze zadania ujęte w projekcie PRL-u dla zieleni z 

uwzględnieniem konsultacji z sołtysami. Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i 

Gospodarki odpowiedziała, że chciałaby, aby po zakończeniu prac, Plan Rozwoju Lokalnego 

dla zieleni został uchwalony przez Radę Gminy podczas sesji.  

 

5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu nr 42. 

Członkowie Komisji jednogłośnie wydali pozytywną opinię (5 głosów za). 
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6. Omówienie projektów uchwał. 

a) Projekt w sprawie przyjęcia "Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Tarnowo Podgórne na lata 2022-2025 z perspektywą na lata 2026-2029". 

II Zastępca Wójta poinformował, że projekt był zaplanowany do podjęcia na najbliższej sesji, 

podjęcie takiej uchwały wynika z ustawy o ochronie środowiska.  

Jednakże należy przeprowadzić procedurę wynikającą z uchwały Rady Gminy w sprawie 

konsultacji społecznych. Program został ogłoszony, że jest dostępny w Urzędzie Gminy oraz 

na stronie internetowej, ale nie był udostępniony mieszkańcom w trybie uchwały Rady 

Gminy, w związku z powyższym trzeba będzie usunąć projekt z porządku obrad i podjąć 

uchwałę na jednej z kolejnych sesji.  

 

b) Plan gospodarki niskoemisyjnej. 

II Zastępca Wójta Piotr Kaczmarek poinformował, że dotychczasowy Plan gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Tarnowo Podgórne został zrealizowany w ramach Stowarzyszenia 

Metropolii Poznań. Poprzedni program zawiera inwestycje jeszcze niezrealizowane, 

jednakże z uwagi na upływ terminu obowiązywania programu, Marszałek Województwa 

zdecydował, że dokument nie będzie honorowany przy ubieganiu się o dofinasowanie ze 

środków Unii Europejskiej. W nowym dokumencie ujęto bardzo szerokie spektrum 

najróżniejszych inwestycji. II Zastępca Wójta dodał, że obecnie podjęcie programu jest 

istotne z uwagi na wnioskowanie o dofinansowanie na termomodernizację Szkoły 

Podstawowej w Lusowie. 

 

7. Wolne głosy i wnioski. 

Radna Elżbieta Szymkowiak podziękowała za ustawienie w Wysogotowie urządzenia do 

pomiaru jakości powietrza.  

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki Ewa Jurasz poinformowała, że w 

Chybach pomiary zostały przeprowadzone.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Jurasz zgłosiła, że w Chybach mieszkańcy mają problem, 

ponieważ nie otrzymują korespondencji z poczty. Mieszkańcy proszą o interwencję Urzędu 

Gminy. 

II Zastępca Wójta poinformował, że Urząd Gminy nie ma wpływu na pracę listonoszy, Pan 

Piotr Kaczmarek dodał, że w Tarnowie Podgórnym jest ten sam problem, Gmina 

interweniowała, skutek był niewielki, jednakże ponownie wystosowany zostanie apel 

o zatrudnienie listonoszy.  
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8.  Zakończenie posiedzenia.           

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki Ewa Jurasz o godzinie 17:15 

zamknęła posiedzenie. 

 

Przewodnicząca  

Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki 

 

/-/ Ewa Jurasz 

 

 

Protokołowała: Joanna Chwiałkowska   


